

## Referat Lokalbestyrelsesmøde

Mandag den 5. december kl. 17.00, Byagervej 45 – Der er forlænget mødetid

Afbud: KP

**OBS! Der er opgravning i vores lomme – så det er en god ide at blive kørt, eller komme på cykel eller gående.**

**Pkt. 1.**

**Velkomst**

FL/IL har sørget for det fornødne.

**Beslutning/ kommentarer**

**Tak fordi i alle mødte i nypudsede sutsko**

**Pkt. 2.**

**Referat fra mødet 3. oktober**

Er der nogen der har kommentarer til pkt.1

**Beslutning/ kommentarer**

**Nej**

Er der nogen der har kommentarer til referatet i øvrigt

**Beslutning/ kommentarer**

**Nej**

**Pkt. 3**

**Siden sidst**

Vedr. glad motion – vores samarbejdsaftale er blevet underskrevet – sendes separat.

På mødet mellem Gitte og undertegnede blev vi enige om at jeg skulle undersøge i Snorresgade om det var et generelt problem at skaffe borgere til aktiviteter for borgere med demens, også set i lyset af at dagene på dagplejecentrene er blevet reduceret – da man heller ikke her har borgere nok – Men vi ved de er der.

**Beslutning/ kommentarer**

**Kommissorium udsendes igen – denne gang i fuld længde**

Jeg synes vi havde et rigtig godt møde for vores koordinatore – vi har modtaget et referat, er der nogen der har kommentarer

**Beslutning/ kommentarer**

**Nej**

Der er ikke nye tal på medlemmer og frivillige

## **Beslutning/ kommentarer**

**OK – vi venter spændt på årsresultatet**

Er der nogen som har spørgsmål eller kommentarer til landsbestyrelsen informerer 24/25 okt.

## **Beslutning/ kommentarer**

**Det blev udtrykt at det er for overordnet og derfor svært at forstå**

**Vi enedes om at FL kommer ind på de pkt. i orienteringen som er vigtige for os lokalt.**

***Jeg har i øvrigt efter mødet fået en mail fra Bjarne Hastrup at vores landsformand Preben Staun trækker sig af personlige årsager – iht. vores vedtægter bliver næstformand Birger Rasmussen landsformand indtil næste delegeretforsamling i 2023.***

FL kom desværre ikke til delegeretforsamling i Nyborg – der var koks i kalenderen og dermed et par vigtige møder jeg ikke kunne flytte, da jeg opdagede det for sent.

## **Beslutning/ kommentarer**

**Beklageligt men OK**

Der var som i kunne læse i Landsbestyrelsen informerer et par forslag om at forhøje Ældresagens tilbagebetaling af kontingent – det blev vedtaget med 1 stemme at vi får 10 kr. mere pr. medlem. Det betyder at man skal ud og finde næsten 10 mill. kr. et andet sted i budgettet.

Det er rigtig ærgerligt – for det vil sandsynligvis betyde at lokalafdelingernes formue vil stige yderligere fra de i forvejen alt for høje 64 mill. kr. – Personligt havde jeg hellere set søgepuljer til aktiviteter som sandsynligvis er et af de steder der vil blive sparet.

## **Beslutning/ kommentarer**

**Vi ville hellere have haft puljer som kom aktive foreninger til gode – men flertallet bestemmer**

Der var også et par andre forslag til debat vedr. kørselsafregning – også her blev det vedtaget at det fremover er lokalafdelingen der selv må bestemme om de frivillige skal afregnes efter statens høje eller lave takst

Vi skal have vedtaget hvad vi gør her hos os.

Vi er bundet af at alt kørsel til §18 støttede aktiviteter og arrangementer kun må afregnes efter statens lave takst

Dvs. f. eks. at når jeg kører med grilltrailerens må jeg kun få lav takst men når jeg kører til møder og lign. må jeg få høj takst – det mener jeg ikke er rimeligt og i øvrigt håbløst at styre for vores kasserer

Vi skal have et møde om det i Distrikt 4 i januar – og jeg vil inden da gerne kende bestyrelsens holdning

Det kan godt være den lave takst pt. ikke er dækkende – men den høje takst er egentlig kun beregnet til folk som pga. deres erhverv er tvunget til at have bil.

## **Beslutning/ kommentarer**

**Efter en del debat og yderligere forklaring – er vi enige om at fortsætte med lav takst – og håber at i hvert tilfælde de øvrige lokalafd. i vores kommune gør det samme**

Så har Vejen lokalafd. Sendt en anmodning til landsbestyrelsen om ændret tildeling af kontingenttilbagebetaling.

Vi har anmodet landsbestyrelsen om at blive hørt inden der bliver truffet en afgørelse.

Jeg har møde med John og Linda den 6. dec. Hvor vi skal have klargjort vores holdning.  
Jeg vedhæfter nogle breve fra John og mig selv til Svend i Vejen – Vejens anmodning og det notat jeg tidligere har lavet vedr. kontingenttilbagebetaling **Bemærk det er fortroligt materiale, og kun til bestyrelsen – fremsendes separat**

**Beslutning/ kommentarer**

**Vi fastholder vores tidligere beslutning om at stå fast – og håber at landsbestyrelsen er lydhør overfor vores argumenter**

**Men under alle omstændigheder kan det ikke undgå at påvirke samarbejdet i KOU**

FL har været til møde i frivilligrådet vedr. §18, og er samtidig kommet i et par udvalg vedr. planlægning af årets frivilligdag i september og vedr. planlægning af møde med SOÆ udvalget

**Beslutning/ kommentarer**

**Det gik rigtig fint – nærmere i januar når ÆOS-udvalget har godkendt**

**FL er kommet med i udvalg vedr. møde med ÆOS-udvalget og et andet udvalg vedr. frivillig fredag i sept. nærmere herom senere**

**Forslag til foredragsholdere – Karen Marie Lillelund – og Lisbeth G Pedersen**

FL arbejder på højtryk på at få plan for bestyrelsesmøder og arbejdsplan for arrangementer klar så hurtigt som muligt . fremsendes separat

**Beslutning/ kommentarer**

**Oplægget er godkendt og udsendes til alle i arrangementudvalget**

**Pkt. 4**

**Økonomi**

Status pr. 30. november og en vurdering af årets resultat med og uden KOU

**Beslutning/ kommentarer**

**HW havde glemt sine briller – så ca. 15. dec. modtager vi et skøn over årets resultat også for KOU**

**Pkt. 5**

**Nyt fra bestyrelsen**

*Alle der har noget at berette, bedes sende det på forhånd i en word-fil.*

**DQ appellerede til at hun fik meddelelse om ændringerne af både tovholder og hjælpere så hendes tilmelding lister passer**

**FL bad i samme åndedræt om at dr kom kontaktoplysninger på alle tilmeldte**

**Pkt. 6**

**Program 2023**

Kaj har meddelt at det var hans sidste år som tovholder – så vi skal have fundet en ny, hvis vi vel og mærke, skal fortsætte med samme koncept

**Beslutning/ kommentarer**

**Vi afventer hvad vi kan enes om på næste KOU**

Er der ellers bemærkninger til det nye program

**Beslutning/ kommentarer**

**KM kunne godt tænke sig af vores tur til Cirkusrevy mm blev afsluttet med en spisning, hvor vi fik maden serveret – så ikke halvdelen af tiden stod ved buffeten – FL undersøger muligheder**

## **Pkt. 7**

**Evaluering af arrangementer og aktiviteter**

Søndag 9. oktober Banko

**Beslutning/ kommentarer**

**OK lidt flere deltagere end sidst**

Søndag 23. oktober Ronni Flyvbjerg

Stor ros til Kirsten og hendes frivillige for at tackle arrangementet

**Beslutning/ kommentarer**

**Vi har tidligere rost arrangementet og måden det blev tacklet på**

Søndag 13. november Brunch

**Beslutning/ kommentarer**

**Ritig godt arrangement – mængder på brød og pålæg er tilrettet**

Søndag 27. november Deporteret til Sprogø og Livø

**Beslutning/ kommentarer**

**Spændende foredrag**

Onsdag 30. november Den gamle by

**Beslutning/ kommentarer**

**Rigtig godt planlagt og gennemført arrangement**

**Vi har fået et spørgeskema fra Den Gamle By – MH udfylder og nævner skønhedspletterne**

## **Pkt. 8**

**Kommende arrangementer**

Søndag den 11. dec. - Julefrokost

Tovholder FL

Crew IL, KP, NPP, LSA, TK, LA, EA

KE Lokalt nyhedsbrev – Nej

FL/KM Plakater – nej  
LJ Annonce – nej  
Arrangementet er udsolgt – 85 incl. hjælpere og musik  
FL har styr på mad og drikke  
Herluf komme med varerne kl. 10  
Samme opstilling som ved Brunch  
Hvem har dugene?  
**HW har dugene sammen med kaffekassen**  
**Vi vil have juleservietter**

Søndag den 8. januar

Tovholder FL

Hjælpere, IL resten oplyses senere

**FL udsender materiale til Nyhedsbrev og Plakater inden 15 dec. Til KE og KM**

**Arrangementet ser ud til at kunne gennemføres – der er dd. 17 tilmeldte + bestyrelse**

**Orientering rundsendes til hele bestyrelsen og selvfølgelig de involverede hjælpere**

**Pkt. 9**

**Evt.**

**Tak for en god aften – hils familien og ønsk glædelig jul og godt nytår**

**Næste møde er mandag den 9. januar kl. 9.00**